
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE DATA 15 DE 
JUNY DE 2012.  
 
 
Identificació de la sessió: 
 
Legislatura: 2011-2015 
Sessió número: 9 
Caràcter: ordinària 
Lloc: 15/06/2012  
Hora: 20:00:00 
 
 
Llista d'Assitents 
 
SR. RAMON ROQUÉ I RIU, ALCALDE-PRESIDENT 
SRA. MONTSERRAT TALLANT I DESCAMPS, VOCAL 
SRA. ANNA RUANO I ROMERO , VOCAL 
SR. JORDI CAPARRÓS I MARCÉ, VOCAL 
SRA. SILVIA CARREIRA I LLENDERROZAS, VOCAL 
SRA. MAGDA MANZANAL I SAURET, VOCAL 
SR. ENRIC PALAU I HOMS, VOCAL 
SR. RAIMON TRAVER I BURNIOL, VOCAL 
SRA. CONCEPCIÓ FORMATGÉ I MARCER, VOCAL 
SR. SERGI ALBRICH I VIÑAS, VOCAL 
SRA. Mª LLUÏSA PÈREZ CASTRO, VOCAL 
 
 
Sra. Raquel Costa Iglesias, Secretària-interventora que en dóna fe.  
 
 
S’obre la sessió per la Presidència a les 20:00 hores,  comprovada per la Secretària la 
existència del quòrum suficient perquè pugui ser iniciada la sessió en primera 
convocatòria, es procedeix a conèixer els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
 
ORDRE DEL DIA 

1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DEL PLENARI MUNICIPAL DE DATA 30 DE MARÇ 
I 30 D´ABRIL DE 2012.  
 
2.- APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS DE L´AJUNTAMENT I DEL SEU 
ORGANISME AUTÒNOM CORRESPONENT A L´EXERCICI ECONÒMIC DE 2011.  
 
3.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PLA MILLORA URBANA COLÒNIA LLAUDET. 
 
4.- APROVACIÓ CONVENI DE COL.LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT 
D´INTERIOR DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA I L´AJUNTAMENT DE SANT 
JOAN DE LES ABADESSES PER A L´ADHESIÓ DE L´AJUNTAMENT A LA XARXA 
RESCAT DE RADIOCOMUNICACIONS D´EMERGÈNCIES I SEGURETAT DE 
CATALUNYA. 
 



5.- RESOLUCIÓ RECURSOS REPOSICIÓ CONTRA ACORD PLENARI DE 30-03-
2012 D´APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA RELACIÓ LLOCS DE TREBALL.  
 
6.- MOCIONS GRUPS POLÍTICS:  
 
 6.1.- MOCIÓ DE REBUIG A L'INFORME DEL CONSELL GENERAL DEL 
PODER JUDICIAL EN RELACIÓ ALS PRINCIPIS PER UNA NOVA DEMARCACIÓ 
JUDICIAL. 
 
 6.2.- MOCIÓ SOBRE EL DESPLEGAMENT DE LA LLEI 2/2004, DE MILLORA 
DE BARRIS, ÀREES URBANES I VILES QUE REQUEREIXEN UNA ATENCIÓ 
ESPECIAL.  
 
 6.3.- MOCIÓ PER RECLAMAR QUE L’ ESTAT ESPANYOL FACI EFECTIVA 
LA TRANSFERÈNCIA DEL 0,7% DELS FONS PROVINENTS DE  L’IRPF DESTINATS 
A  PROGRAMES DE COOPERACIÓ I VOLUNTARIAT SOCIALS 
 
 6.4.- MOCIÓ D’ ADHESIÓ AL FÒRUM ESTRATÈGIA CATALANA RESIDU 
ZERO. 
 
 6.5.- MOCIÓ CONTRA LES RETALLADES D’ EDUCACIÓ APROVADES PEL 
GOVERN DE L’ESTAT. 
 
 
 6.6.- MOCIÓ PER LA RESTITUCIÓ I DOTACIÓ DEL FONS PER LA 
INTEGRACIÓ, ACOLLIDA I REFORÇ EDUCATIU DELS IMMIGRANTS ALS 
PRESSUPOSTOS GENERALS DE L’ ESTAT PER A 2012 
 
 6.7.- MOCIÓ PER A LA DECLARACIÓ DEL DIA D’ EUROPA 2012 
 
 6.8.- MOCIÓ DE RECOLZAMENT A L’INICIATIVA LEGISLATIVA POPULAR 
DE LA REGULACIÓ DE LA DACIÓ EN PAGAMENT, DE PARALITZACIÓ DELS 
DESNONAMENTS I DE LLOGUER SOCIAL 
 
 6.9.- MOCIÓ DE SUPORT A LA CAMPANYA  NO VULL PAGAR.  
 
 6.10.-MOCIÓ DE SUPORT A LES COOPERATIVES DURANT EL 2012, ANY 
INTERNACIONAL DE LES COOPERATIVES 
 
 6.11.- MOCIÓ PER A LA CREACIÓ DE LA MESA LOCAL ANTICRISI A SANT 
JOAN DE LES ABADESSES CONSTITUÏDA PER ENTITATS VEÏNALS, AGENTS 
ECONÒMICS I SOCIALS, SINDICATS I GRUPS POLÍTICS. 
 
 6.12.- MOCIÓ DE SUPORT ALS CENTRES ESPECIALS DE TREBALL I 
SERVEIS D´INSERCIÓ PER A LA INTEGRACIÓ DE COL.LECTIUS AMB ESPECIALS 
DIFICULTATS.  
 
 6.13.- MOCIÓ PER LA MILLOAR DE L´INCREMENT DE LES MESURES DE 
SEGURETAT I DE L´ARRANJAMENT DEL TRAÇAT DE LA CARRETERA N-260 
ENTRE ELS TERMES MUNICIPALS DE SANT JOAN DE LES ABADESSES I 
RIPOLL.  
 
 6.14.- MOCIÓ CONTRA LA REPRESSSIÓ POLICIAL ALS PAÏSOS 
CATALANS. 
 



7.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL.  
 
8.- DONAR COMPTE DELS DECRETS D´ALCALDIA.  
 
9.- TORN OBERT DE PARAULA.  
 
 
S’obre la sessió per la Presidència a les 20:00 hores i comprovada per la Secretària la 
existència del quòrum suficient perquè pugui ser iniciada la sessió en primera 
convocatòria, es procedeix a conèixer els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
 
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DEL PLENARI MUNICIPAL DE DATA 30 DE MARÇ 
I 30 D´ABRIL DE 2012.  
 
Sotmeses les actes del Plenari Municipal de 30 de març i de 30 d´abril de 2012, a 
consideració dels membres del Plenari presents a la sessió, aquestes s´aproven per 
unanimitat.  
 
 
2.- APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS DE L´AJUNTAMENT I DEL SEU 
ORGANISME AUTÒNOM CORRESPONENT A L´EXERCICI ECONÒMIC DE 2011.  
 
Examinats per la Comissió Especial de Comptes d´aquesta Corporació els Comptes 
Anuals corresponents a l´exercici de 2011, i en atenció als informes de l´expedient, 
dels quals es desprèn que es troba conforme a dret.  
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR els Comptes Anuals de l´Ajuntament de Sant Joan de les 
Abadesses i del seu Organisme Autònom Llar d´Infants El Molí Petit,  corresponents a 
l´exercici 2011, en la forma que han estat presentats i rendits.  
 
SEGON.- TRAMETRE còpia de l´expedient tramitat a la Delegació Territorial del 
Govern a Girona, als efectes oportuns.  
 
TERCER.- TRAMETRE els estats i altra documentació a què es refereixens els 
capítols 1r i 2n del Títol VI de l´Ordre del Ministeri d´Hisenda, de data 17 de juliol de 
1990, per la qual s´aprova la Instrucció de Comptabilitat per a l´Administració Local, a 
la Sindicatura de Comptes de Catalunya per a la seva fiscalització, així com també al 
Tribunal de Cuentas.  
 
El Sr. Alcalde manifesta que com que el present punt ha estat suficientment debatut a 
la Comissió Informativa prèvia al Ple, es passa a la seva votació. 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari municipal, 
aquesta s´aprova per 9 vots positius ( 7  del grup polític municipal del PSC i 2 del grup 
polític municipal de CiU ) i 2 abstencions del grup polític municipal d´ERC.  
 
 
3.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ APROVACIÓ PLA MILLORA URBANA COLÒNIA 
LLAUDET. 
 



Atès l´acord adoptat pel Plenari Municipal en sessió celebrada en data 25 de 
novembre de 2011, mitjançant el qual va aprovar inicialment la modificació del Pla de 
Millora Urbana de la Colònia Llaudet.  
 
Atès l´acord adoptat pel Plenari Municipal en sessió celebrada en data 30 de març de 
2012, mitjançant el qual va aprovar provisionalment el Pla de Millora Urbana de la 
Colònia Llaudet i va obrir un nou període d´informació pública per haver modificat el 
sistema d´actuació urbanística aprovat inicialment.  
 
Atès que durant l´esmentat període d´informació pública s´ha presentat una al.legació 
en data de registre d´entrada 11 de maig de 2012 (número de registre 696) per part de 
la Sra. Lourdes Danés Garriga i 8 persones més.  
 
Atès que l´al·legació acabada d´esmentar ha estat informada pels serveis tècnics i 
jurídics.  
 
Atès que en data de registre d´entrada 11 de juny de 2012, l´Incasol sol.licita que 
s´ajusti el límit del sector del Pla de millora urbana per tal d´excloure d´aquest àmbit el 
sòl que suporta la Central Hidroelèctrica de la Colònia Llaudet, mantenint la 
classificació d´aquest sòl com a urbà, tot qualificant-lo  de serveis tècnics d´ús privat, 
amb la finalitat de facilitar la posterior gestió d´aquest espai.  
 
Atès allò que disposen els articles 68 i 85 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, i 90 i 91 del Decret 305/2006, de 
18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.  
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR LA MODIFICACIÓ del Pla de Millora Urbana de la Colònia 
Llaudet aprovat provisionalment pel Plenari Municipal en sessió celebrada en data 30 
de març de 2012, en els termes que consta a l´expedient.  
 
SEGON.- DESESTIMAR els punts 2,4,5, i 6 de l´al.legació presentada per la Sra. 
Lourdes Danés Garriga i 8 persones més i, ESTIMAR PARCIALMENT els punts 1 i 3 
de la mateixa al.legació de conformitat amb els informes que consten en l'expedient i 
que es donen per reproduïts en aquest acord 
 
TERCER.- OBRIR un nou període d´informació pública durant un mes, mitjançant 
anunci publicat en el DOGC, en el BOP, en el diari El Ripollès i en el tauler d´edictes 
electrònic de l´Ajuntament.  
 
QUART.- SOL.LICITAR informe vinculant a la Comissió Territorial d´Urbanisme de 
Girona.  
 
El Sr. Alcalde informa que la modificació es fa a petició de l’INCASOL que ha sol.licitat 
la definició en quatre subsectors l’antic sector de la Colònia amb l’objectiu de poder 
facilitat la gestió de les quatre parcel.les. Per tant, amb la modificació queden definides 
quatre subàrees que són la central hidroelèctrica, la part industrial, la zona residencial i 
l’espai de zona verda. Es defineixen usos, sostres i edificabilitat.  
 
El regidor Sergi Alrich pren la paraula, explicant que el vot del seu grup polític serà 
d´abstenció en la votació de la proposta, bàsicament perquè creuen que la segregació 
d’aquestes parcel.les i, especialment,  la de la central hidroelèctrica pugui acabant sent 
un fet negatiu per a les futures empreses del sector, ja que la central podria suposar 
energia més barata per a les futures empreses i, en canvi, si es privatitza no. També 



manifesta que no han tingut massa temps d’estudiar l’expedient ja que l’han rebut el 
mateix migdia del dia del ple i, això suposa una desconfiança en la viabilitat que pot 
suposar la venda de la central. No votaran en contra ja que creuen en el 
desenvolupament de la Colònia Llaudet. 
 
El  Sr. Alcalde li respon que precisament el que motiva la modificació és facilitar el fet 
que INCASOL tingui recursos per a desenvolupar el sector industrial de la Colònia i per 
tant, és el contrari del que el Sr. Albrich exposa. Un dels objectiu d’INCASOL i també 
de l’Ajuntament és que no només es pugui desenvolupar el sector nou de la Colònia 
sinó també el vell i amb la modificació, aquests sector serà ràpidament 
comercialitzable i no s’haurà d’esperar la urbanització de la part nova. 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari municipal, 
aquesta s´aprova per 9 vots positius ( 7  del grup polític municipal del PSC i 2 del grup 
polític municipal de CiU ) i 2 abstencions del grup polític municipal d´ERC.  
 
4.- APROVACIÓ CONVENI DE COL.LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT 
D´INTERIOR DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA I L´AJUNTAMENT DE SANT 
JOAN DE LES ABADESSES PER A L´ADHESIÓ DE L´AJUNTAMENT A LA XARXA 
RESCAT DE RADIOCOMUNICACIONS D´EMERGÈNCIES I SEGURETAT DE 
CATALUNYA. 
 
Vist el conveni de col.laboració a signar entre aquest Ajuntament i el Departament 
d´Interior de la Generalitat de Catalunya per a l´adhesió d´aquest Ajuntament a la 
xarxa Rescat de radiocomunicacions d´emergències i seguretat de Catalunya.  
 
Atès que la xarxa Rescat es caracteritza per l´ús eficient de la banda de freqüències 
d´emergències i seguretat, la possibilitat de comunicacions xifrades, la bona cobertura 
urbana i rural i les comunicacions entre grups independents i amb possibilitats de 
coordinació.  
 
Atès que la xarxa Rescat és una xarxa de radiocomunicacions mòbils que permet la 
comunicación entre usuaris, i que facilitat la tasca de cada cos o col.lectiu per separat 
com l´actuació conjunta i la coordinació entre els col.lectius en actuacions 
d´emergència o seguretat.  
 
Vista la proposta de conveni de col.laboració a subscriure i que figura a l´expedient.  
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR el conveni de col.laboració a signar entre l´Ajuntament de Sant 
Joan de les Abadesses i el Departament d´Interior de la Generalitat de Catalunya per a 
l´adhesió d´aquest Ajuntament a la xarxa Rescat de radiocomunicacions 
d´emergències i seguretat de Catalunya, en els termes que consta a l´expedient.  
 
SEGON.- FACULTAR a l´alcalde-president, Sr. Ramon Roqué i Riu, tan àmpliament 
com en dret fora menester, per a la signtura del present document i de qualsevol altre 
document necessari per a l´efectivitat del present acord.  
 
TERCER.- COMUNICAR el present acord a les parts interessades a fi i efectes 
oportuns.  
 
El Sr. Alcalde explica que la proposta tracta de la signatura d’un conveni de 
col.laboració entre el Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya i 
l’Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses amb la finalitat de poder fer ús de la 



xarxa de rescat de radiocomunicació d’emergència i seguretat de Catalunya. Explica 
també que és important estar connectat en aquesta xarxa per atendre i reaccionar de 
forma ràpida davant qualsevol emergència 
 
El regidor Sr. Sergi Albrich demana quans terminals s’han adquirir i també quin és el 
cost total que suposarà per l’Ajuntament.  
 
El Sr. Alcalde li explica que l’Ajuntament de moment només adquirirà un terminal que 
serà mòbil i que en podrà fer ús la gent que estigui de guàrdia. En el conveni hi figura 
un cost de uns 5€  de manteniment mensuals i uns 30€ de lloguer, però inicialment, un 
de compra. 
 
Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
 
5.- RESOLUCIÓ RECURSOS REPOSICIÓ CONTRA ACORD PLENARI DE 30-03-
2012 D´APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA RELACIÓ LLOCS DE TREBALL.  
 
Atès l´acord adoptat pel Plenari Municipal en sessió celebrada en data 30 de març de 
2012, mitjançant el qual es va aprovar definitivament la Relació de Llocs de treball de 
l´Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses i del seu Organisme Autònom Llar 
d´Infants El Molí Petit.  
 
Atès que l´esmentat acord va ser notificat, entre d´altres, als delegats de personal de 
l´Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses en data 2 d´abril de 2012 ja que en cap 
dels escrits d´al.legacions presentats pels treballadors de l´Ajuntament, concretament 
per part de tres treballadors, no hi figurava l´adreça on practicar les corresponents 
notificacions. 
 
Atès que en data de registre d´entrada 31 de maig de 2012 ( número de registre 
d´entrada 802 i 803) i 1 de juny de 2012 ( número de registre d´entrada 807), tres 
treballadors d´aquest Ajuntament presenten recurs de reposició contra l´acord adoptat 
pel Plenari Municipal en sessió celebrada en data 30 de març de 2012, d´aprovació 
definitiva de la Relació de Llocs de treball.  
 
Atès que de conformitat amb el que estableix l´article 116 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú, els actes administratius que posen fi a la via administrativa podran 
ser recorreguts potestativament mitjançant recurs de reposició davant el mateix òrgan 
que l´ha dictat  o bé, ser impugnats directament davant l´ordre jurisdiccional 
contenciós-administratiu. 
 
Atès que l´acord d´aprovació definitiva de la Relació de llocs de treball posa fi a la via 
administrativa de conformitat amb el que estableix l´article 109 de l´esmentada Llei 
30/1992.  
 
Atès que de conformitat amb el que disposa l´article 117 de la Llei 30/1992, el termini 
per interposar  el recurs de reposició és d´un mes. Transcorregut aquest termini, 
únicament es podrà interposar recurs contenciós-administratiu.  
 
Atès que els interessats presenten els respectius recursos de reposició fora del termini 
legalment establert.  
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  



 
PRIMER.- DESESTIMAR els tres recursos de reposició presentats contra l´aprovació 
definitiva de la Relació de llocs de treball de l´Ajuntament de Sant Joan de les 
Abadesses i del seu Organisme Autònom i que s´esmenten a la part expositiva 
anterior, per haver-se presentat fora del termini legalment establert.  
 
SEGON.- COMUNICAR el present acord a les parts interessades a fi i efectes 
oportuns.  
 
El Sr. Alcalde explica que es desestimen els recursos  presentats donat que s’han 
presentat fora de termini. 
 
El regidor Sr. Traver explica que per coherència s’abstindran en la votació ja que en el 
moment d’aprovar la relació de llocs de treball,  també ho varen fer. 
 
El regidor Sr. Sergi Abrich, manifesta que el seu grup també s’abstindran donat que 
com el grup municipal del Convergència i Unió, per coherència ho han de fer. També 
manifesta que si hi han hagut recursos també es demostra que tot i aprovació, la 
relació no hi ha consens amb els treballadors i, tot i que creu que es va fer molta feina, 
veu que no va ser suficient. 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari municipal, 
aquesta s´aprova per 7 vots positius del grup polític municipal del PSC i 4 abstencions 
( 2 del grup polític municipal de CiU i 2 del grup d´ERC).  
 
 
6.-  MOCIONS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS:  
 
6.1.- MOCIÓ DE REBUIG A L'INFORME DEL CONSELL GENERAL DEL PODER 
JUDICIAL EN RELACIÓ ALS PRINCIPIS PER UNA NVOA DEMARCACIÓ JUDICIAL. 
 
El Ple del Consell General del Poder Judicial va aprovar en la sessió de data 19 d'abril 
de 2012 un document que conté els principis i criteris bàsics per a la nova demarcació 
judicial, donant trasllat d'aquest document al Ministeri de Justícia, amb l'objectiu 
d'elaborar un debat que permeti superar les disfuncions que provoca un disseny 
territorial que no respon a la realitat d'una societat en constant i en profunda 
transformació. 
 
L'aprovació per part del Ple del Consell General del Poder Judicial d'una proposta de 
reducció a més de la meitat del número de partits judicials en tot Espanya, amb els 
arguments d'una reagrupació, implica verdaderament una supressió de seus judicials 
passant de 431 partits judicials a uns 200 en tot el territori espanyol, extrem que 
directament atempta contra les competències atorgades a l'Estatut d’Antinòmia de 
Catalunya i les seves competències en matèria de justícia, així com també es 
vulneraria la pròpia  
 
L'actual crisi econòmica no ha de suposar en cap moment una reducció dels serveis 
que es presten en el territori, sinó el què hauria de suposar és una optimització de 
recursos, sense que això suposés una supressió de seus judicials. En efecte, es 
disposa en l'informe elaborat pel Ple de Consell General del Poder Judicial que seran 
bases de dit ajustament l'atenció i al proximitat en temps i servei, l'ús de noves 
tecnologies, criteris demogràfics, reordenació de geografia política respectant els 
àmbits territorials en que es desenvolupen les activitat polítiques i econòmiques de 
cada zona, extrem que si es donés la desaparició del partit judicial i del Jutjat originaria 
una vulneració d'aquests criteris que sosté el propi Consell General del Poder Judicial. 



 
El Jutjat Únic de Primera Instància i Instrucció de Ripoll és un ens del tot necessari per 
tal de donar resposta als nombrosos assumptes que succeeixen al partit judicial 
corresponent, i la seva supressió no només originaria un retrocés importantíssim al 
municipi en relació a qüestions de justícia i als diferents professionals que es dediquen 
en l'àmbit judicial (procuradors, empleats del Jutjat, advocats, pèrits,...) sinó també 
implicaria un greuge per tots  els ciutadans dels municipis del Ripollès allunyant la seu 
judicial actual a una altra comarca, i per tant impedint prestar un servei apropat al 
ciutadans del territori, sense tenir en compte la pròpia tipologia del territori, així com 
tampoc la pròpia problemàtica de les comunicacions entre els municipis. 
 
Per tot això, es considera del tot inoportuna la decisió del Consell General del Poder 
Judicial de supressió automàtica sense tenir en compte factors importantíssims com 
són el mateix territori, les vies de comunicació i la tipologia del partit judicial, sense 
menysprear la dificultat que originaria amb els professionals que es dediquen en 
l'àmbit judicial l'eliminació pura i simple del partit judicial de Ripoll per agrupar-lo a un 
altre partit judicial. Òbviament són factors que s'han de tenir en compte i que 
correspon defensar des del territori i des del propi Ajuntament de Ripoll sobre la base 
de l'autonomia local i les competències que disposa el municipi, manifestant un rebuig 
manifest per la decisió unilateral del Consell General del Poder Judicial, en el supòsit 
que aquest fos definitiva. Així mateix dita proposta no pot prosperar en el cas de Ripoll 
doncs de ser així s'originarien un seguit de problemes que desvirtuarien els criteris i 
les bases fixades pel propi Consell General del Poder Judicial. 
 
En efecte, l'atenció i la proximitat es veurien afectades pel temps i pel propi servei, 
sense perjudici dels quilòmetres que suposaria, atès la zona geogràfica en que es 
troben diferents municipis del partit judicial, extrem que no podria ser superat per 
recursos tecnològics ateses les dificultats encara ara existents en diferents municipis. 
Per altra banda, també es vulneraria el criteri de reordenar atenent a les concretes 
circumstàncies de la geografia política respectant els àmbits territorials en els que es 
desenvolupen activitats político econòmiques, extrem que no es compliria en el cas 
d'agrupar Ripoll a un altra seu judicial. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
 
 
PRIMER.- Oposar-se genèricament a la decisió del Consell General del Poder Judicial 
referent a la supressió (eliminació, reorganització, optimització) de les seus judicials i 
partits judicials. 
 
SEGON.- Oposar-se específicament a la supressió del partit judicial de Ripoll i per tant 
del Jutjat de Ripoll al considerar del tot necessària la seva existència atenent a 
diferents factors i extrems especificats en l'apartat motivació d'aquesta resolució, fent 
constar que la seva supressió vulneraria els propis criteris fixats pel Consell General 
del Poder Judicial segons informe de data 19 d'abril de 2012 referent als principis per 
una nova demarcació judicial. 
 
TERCER.-  Instar al Consell General del Poder Judicial a que tingui en consideració i 
emeti l'acord corresponent mantenint a Ripoll com  partit judicial i per tant que disposi 
del Jutjat de Primera Instància i Instrucció sobre la base de poder donar atenció i 
proximitat al ciutadà en temps i servei, així com l'atenció a les circumstàncies de 
geografia política, respectant els àmbits territorials en que es desenvolupen les 
activitats polítiques i econòmiques de cada zona. Subsidiàriament i en defecte de la 
seva reconsideració que remeti a aquest Ajuntament les motivacions i arguments 



utilitzats per la supressió del partit judicial de Ripoll i del Jutjat de Primera Instància i 
Instrucció de Ripoll. 
 
QUART.- Instar al Govern de l'Estat per tal de que es pronunciï sobre aquesta decisió i 
instar-lo a adoptar els acords necessaris per tal de mantenir el partit judicial de Ripoll 
tal i com està fins ara. 
 
CINQUÈ.-  Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya per tal que en l'àmbit de les 
competències atorgades per l'Estatut d'Autonomia de Catalunya dicti les resolucions 
necessàries per a la defensa del partit judicial de Ripoll. 
 
SISÈ.-  Trametre aquesta resolució als diferents portaveus dels grups parlamentaris 
del Congrés dels Diputats i del Senat, al Ministeri de Justícia i al Departament de 
Justícia de la Generalitat de Catalunya. 
 
El Sr. Alcalde, veient que cap dels regidors vol intervenir, passa a la votació de la 
moció. 
 
Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
 
6.2.- MOCIÓ SOBRE EL DESPLEGAMENT DE LA LLEI 2/2004, DE MILLORA DE 
BARRIS, ÀREES URBANES I VILES QUE REQUEREIXEN UNA ATENCIÓ 
ESPECIAL.  
 
Atès que el Ple del Parlament en la sessió de data 28 de març de 2012, s´ha debatut i 
aprovat la següent moció.  
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya per tal de:  

 
a) Garantir la continuïtat de l’aplicació i el desplegament de la Llei 2/2004, del 

4 de juny, de millora de barris, àrees urbanes i viles que requereixen una 
atenció especial, mitjançant la convocatòria anual per a l’any 2013, per a la 
presentación de projectes de millora de barris, àrees urbanes i viles. 
 

b) Garantir a tots els ajuntaments que estan pendents de liquidació de 
pagaments per part de la Generalitat un sistema de finançament que els 
permeti continuar l’execució dels projectes del Pla de barris. 

 
c) Garantir la convocatòria d’ajuts del Fons per a la regularització de les 

urbanitzacions amb dèficits urbanístics per a l’any 2013. 
 

SEGON.- COMUNICAR el present acord al Parlament de Catalunya i al Govern de la 
Generalitat de Catalunya,  a fi i efectes oportuns.  
 
El Sr. Alcalde explica que tot i que el govern de la Generalitat ha manifestat en moltes 
ocasions que creu en el projecte de la Llei de Barris, creu que no està de més anar 
recordant que és un projecte important i que, tot i que la situació econòmica no permet 
una nova convocatòria, sí que en el moment que es pugui, sigui de les primeres 
actuacions que es facin i pugui continuar tirant endavant. 
 



Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
6.3.- MOCIÓ PER RECLAMAR QUE L´ESTAT ESPANYOL FACI EFECTIVA LA 
TRANSFERÈNCIA DEL 0,7% DELS FONS PROVINENTS DE  L´IRPF DESTINATS A  
PROGRAMES DE COOPERACIÓ I VOLUNTARIAT SOCIALS 
 
Atès què l’Estatut d’Autonomia de Catalunya atribueix a la Generalitat la competència 
exclusiva en matèria d’acollida i integració de persones immigrades, joventut, 
polítiques de gènere, serveis socials, voluntariat, menors i promoció de les famílies en 
el seu  article 114.2: “correspon a la Generalitat, en matèries de competència 
exclusiva, l’especificació dels objectius als quals es destinen les subvencions estatals i 
comunitàries europees territorialitzables, i també la regulació de les condicions 
d’atorgament i la gestió, incloent-hi la tramitació i la concessió.  
 
Atès que el Govern de l’Estat no ha acatat la Sentència del Tribunal Constitucional 
178/2011, del 8 de novembre de 2011, en relació a les bases reguladores per a la 
concessió de subvencions sotmeses al règim general de subvencions de l’àrea de 
serveis socials, famílies i discapacitat, i la Sentència del Tribunal Suprem relativa al 
recurs 6507/2009, del 16 de desembre de 2011, amb relació a les bases i a la 
convocatòria de subvencions per a la realització de cooperació i voluntariat social amb 
càrrec a l’assignació tributària del 0,7% de l’impost sobre la renda de les persones 
físiques. 
 
Atès que ambdues sentències recents del TC i del TS, confirmen la doctrina del 
Tribunal Constitucional que es va fixar en la sentència 13/1992, en què s’estableix que 
l’Estat pot destinar fons a subvencions en matèries de competència exclusiva de les 
comunitats autònomes, especificant-ne la destinació i regulant les seves condicions 
essencials d’atorgament, fins on ho permet una competència genèrica, bàsica o de 
coordinació, però sempre ha de deixar marge a les comunitats per concretar amb 
major detall l’afectació o el destí, i, al menys, per desenvolupar i complementar la 
regulació de les condicions d’atorgament de les ajudes i la seva tramitació. 
 
Atès que, en el Ple del Congrés dels Diputats del passat 21 de febrer, es va votar en 
contra de la transferència a la Generalitat de la recaptació que es realitza a Catalunya 
de l’IRPF destinat a finalitats socials. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Donar suport al Govern de la Generalitat de Catalunya en la consecució de 
la reivindicació històrica d’assolir el traspàs dels fons provinents de l’assignació 
tributària a fins socials de les declaracions de la renda de les persones físiques que 
corresponen a Catalunya.  
 
SEGON.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que exigeixi al Govern de 
l’Estat a acatar la Sentència del Tribunal constitucional 178/2011 del 8 de novembre de 
2011 i la Sentència del Tribunal Suprem relativa al recurs 6507/2009 del 16 de 
desembre de 2011. 
 
TERCER.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que exigeixi al Govern de 
l’Estat a que traslladi el contingut de les esmentades sentències a la convocatòria de la 
declaració de la renda del 2012, perquè la Generalitat reguli, tramiti, resolgui i liquidi 
les subvencions derivades del 0,7% de l’impost sobre la renda de les persones 
físiques. 
 



QUART.- Donar suport a totes les accions legals que el Govern de la Generalitat de 
Catalunya consideri necessàries en el supòsit que el Govern de l’Estat es negui a 
complir les sentències del Tribunal Constitucional i Tribunal Suprem, en referència a 
aquest tema i detallades anteriorment. 
 
CINQUÈ.- Fer arribar aquests acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, a la 
Presidenta del Parlament de Catalunya i a tots els Grups parlamentaris del Parlament, 
així com al del Govern de l’Estat espanyol.  
 
Donat que cap regidor intervé, es passa a la votació de la proposta. 
 
Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
 
6.4.- MOCIÓ D´ADHESIÓ AL FÒRUM ESTRATÈGIA CATALANA RESIDU ZERO. 
 
A Catalunya, a les darreres dècades, els residus municipals han augmentat en 
quantitat, diversitat i complexitat, degut a la cultura dels productes “d’un sol ús”, al 
sobre embalatge, a l’obsolescència programada i a l’heterogeneïtat de materials que 
es llencen i que fan augmentar el nombre creixent de residus de difícil recuperació i 
reutilització. 
 
En els darrers anys, les polítiques públiques sobre els residus municipals s’han 
centrat, a Catalunya, en l’ordenació de la gestió dels residus i en potenciar la recollida 
selectiva i la recuperació de les principals fraccions, però posant un excessiu èmfasi 
en els tractaments finalistes (abocadors i incineradores). 
 
Les decisions privades sobre productes i activitats no tenen prou en compte els 
perjudicis que causen els residus que se'n deriven. Per tant, ens trobem davant d'una 
manca d’aplicació del principi comunitari de “responsabilitat ampliada del productor”. 
 
La major responsabilitat en la gestió de residus municipals recau ara en l’administració 
i en els ciutadans, que són els que n’assumeixen els costos econòmics, socials i 
ambientals. Els productors i distribuïdors haurien d’assumir la seva part de 
responsabilitat, i els costos dels residus associats als seus productes, per tal 
d’endegar canvis en les formes de producció, distribució i consum que redueixin la 
generació de residus i la contaminació. 
 
En el moment actual de forta crisi, la implantació de mesures de prevenció de residus, 
tant a nivell públic com privat, representa avançar cap a una major eficiència en l’ús de 
materials i energia i contribueix a donar sortides a la crisi econòmica tenint en compte 
la necessària sostenibilitat ambiental. 
 
És en aquesta línia que diferents sectors de la societat catalana (municipis i 
associacions municipalistes, empreses, universitats i centres de recerca, entitats 
ecologistes i socials) van constituir el 4 de març de 2011 el Fòrum ESTRATÈGIA 
CATALANA RESIDU ZERO. 
 
Aquesta iniciativa s’emmarca dins un moviment internacional (Zero Waste International 
Alliance, Zero Waste Europe) al qual ja s’hi han adherit nombroses administracions 
locals i regionals, empreses i organitzacions de diferents països. 
 



L’Estratègia Catalana Residu Zero implica avançar cap a la reducció i reaprofitament 
progressiu dels residus com a recursos i, per això, planteja estratègies i objectius 
concrets que permetin: 
 
· tancar el cicle dels materials per tal que tot residu pugui ser transformat en matèria 
primera, tot procurant la sostenibilitat econòmica, social i ambiental. 
· aconseguir que, l’any 2020, la producció de residus sigui inferior a 1,20 
Kg/habitant/dia. 
· invertir la situació actual de manera que, l'any 2020, com a mínim el 70% dels residus 
generats siguin recuperats i, com a màxim, el 30% siguin destinats a tractament 
finalista. 
 
Això es pot aconseguir: 
 
· Tenint en compte la generació de residus en l’avaluació de productes i processos per 
tal de considerar la seva viabilitat econòmica, social i ambiental. 
· Evitant que tots els residus que poden ser reutilitzats, reciclats o compostats siguin 
destinats a l’abocador o a la incineració. 
· Redissenyant els productes per tal que no facin residus o que aquests siguin 
reciclables, reutilitzables o fàcilment assimilats pel medi. 
· Evitant la producció i comercialització de productes per als quals no hi hagi cap 
tecnologia sostenible que els pugui integrar o transformar en un nou producte. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Adherir-se a la Xarxa de Municipis de l’Estratègia Catalana Residu Zero, i 
enviar l'acord a la secretaria de l'ECRZ que realitza la Fundació per a la Prevenció de 
Residus i Consum. 
 
SEGON.- Promoure i participar en l’Estratègia Catalana Residu Zero i compartir les 
bones pràctiques amb els altres municipis de la xarxa. 
 
TERCER.- Fer difusió del concepte Residu Zero tant a dins com a fora del municipi, 
perquè la societat el conegui, el comprengui, i participi dels seus objectius. 
 
QUART.- Comprometre's a desenvolupar accions locals de prevenció de residus i de 
reducció de la fracció resta que concretin els objectius generals de l'Estratègia 
Catalana Residu Zero. 
 
CINQUÈ.- Donar suport a la implantació del sistema de Dipòsit, Devolució i Retorn 
(SDDR) per envasos reutilitzables i d’un sol ús. 
 
SISÈ.- Demanar al Govern de la Generalitat i al Parlament de Catalunya que elaborin 
un marc normatiu que prioritzi la prevenció de residus. 
 
SETÈ.- Traslladar aquests acords al Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat de Catalunya i a l’Agència de Residus de Catalunya 
 
El Sr. Alcalde explica que l’Agència Catalana de Residus Zero, vol avançar cap a la 
reducció i l’aprofitament progressiu dels residus i, per tant, planteja estratègies i 
recursos concrets que permetin tancar el cicle de materials per tal que tots els residus 
pugui ser transformat en matèria primera tot procurant la sostenibilitat econòmica, 
social i  ambiental i aconseguir que l’any 2020, la producció de residus sigui inferior a 
l’1,20 per habitant i dia i, per tant,  el 70% dels residus puguin ser recuperats. 
 



Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
 
6.5.- MOCIÓ CONTRA LES RETALLADES D’EDUCACIÓ APROVADES PEL 
GOVERN DE L’ ESTAT. 
 
El Consell de Ministres va aprovar per Reial Decret-Llei, el passat 20 d’abril de 2012, 
un conjunt de mesures que afecten a l’educació –especialment al sistema públic 
d’educació- i que suposaran una retallada de 3.000 milions d’euros per curs escolar. 
 
D’entre les diferents mesures aprovades, hi ha que  afecten a aspectes normatius de 
caràcter bàsic, com ara l’increment d’un 20% de les ràtios d’alumnes per aula, la 
possibilitat que els instituts ofereixin solament una modalitat de Batxillerat o la 
congelació de l’ increment d’hores en els currículums dels Cicles formatius de FP. 
 
D’altres de les mesures aprovades, actualment són competència de les autonomies, 
com ara no cobrir les substitucions del professorat fins a 10 dies de baixa, no incloure 
nous conceptes retributius a les nòmines del professorat o l’ increment d’hores lectives 
del professorat (25 hores lectives a primària i 20 hores lectives a secundària). 
 
En l’esmentat Reial Decret-Llei, desapareixen el programa “Escuela 2.0” per promoure 
l’ús de les noves tecnologies a l’aula, i el programa de cooperació amb les CCAA i els 
Ajuntaments per promoure places escolars d’escoles bressol. 
 
Paral·lelament a aquest conjunt de mesures, es va aprovar també l’increment del preu 
de les taxes universitàries, que pot significar un augment de fins el 66%. 
 
Ateses aquestes mesures aprovades del Consell de Ministres en l’esmentat Reial 
Decret-Llei, que afecten l’educació de tot l’alumnat en totes les etapes educatives, des 
de la primera infància, fins a la universitat, així com la qualitat del sistema educatiu, 
sobre tot públic, a la seva equitat i igualtat d’oportunitats, 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Rebutjar aquestes mesures perquè van en detriment de l’educació i 
formació dels nostres joves, tornant a nivells de funcionament i organització del 
sistema educatiu d’abans de la LOGSE (1990) 
 
SEGON.- Rebutjar la invasió competencial que atenta una vegada més contra l’estat 
de les autonomies i fonamentalment contra l’Estatut d’Autonomia de Catalunya. 
 
TERCER.- Reclamar al govern de la Generalitat que rebutgi aquestes mesures en tant 
que envaeixen competències de la Generalitat de Catalunya, i així mantenir la qualitat 
de l’educació necessària amb criteris d’equitat i justícia social. 
 
QUART.- Traslladar aquest acord als centres educatius del municipis, a les AMPA del 
municipi, al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i al Ministerio 
de Educación, Cultura y Deportes. 
 
El Sr. Alcalde diu que tots som conscients que últimament s’estan retallant massa 
coses i, per tant, amb aquesta moció es reivindica que no es pot retallar en educació i 
que no s’hi pot jugar. Explica que les retallades va en cami d’augmentar un 20% més 
d’alumnes a les classes, no cobrir les substitucions del professorat fins els 10 dies de 
baixa, desapareix el programa Escola 2.0 per promoure l’ús de les noves tecnologies a 



l’aula i el programa de cooperació amb altres comunitats autonomes i ajuntaments per 
promoure places d’escola bressol i l’increment del preu de les taxes universitàries que 
pot suposar un augment de fins al 66% i moltes altres retallades que aquests darrers 
dies s’han anat sentint. 
 
Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
 
6.6.- MOCIÓ PER LA RESTITUCIÓ I DOTACIÓ DEL FONS PER LA INTEGRACIÓ, 
ACOLLIDA I REFORÇ EDUCATIU DELS IMMIGRANTS ALS PRESSUPOSTOS 
GENERALS DE L’ ESTAT PER A 2012 
 
Atès que els darrers anys Catalunya ha esdevingut un dels principals territoris 
d’arribada de població estrangera d’Europa, que la població d’origen immigrant ha 
passat del 3% al 16% en poc més d’una dècada, que aquesta és present al 98% dels 
947 municipis de Catalunya, i que 115 dels quals compten amb més d’un 20% de 
presència de població estrangera al seu terme municipal. 

Atès que la nova immigració ha transformat el país i ha comportat un nou repte per als 
ens locals catalans, en especial degut a l’absència de recursos i capacitat d’actuació 
per part dels municipis a l’hora de donar resposta al ràpid creixement de la població 
nouvinguda, la transformació de ciutats i pobles i l’increment de les necessitats de 
serveis a les persones. 

Atès que el municipi ha estat l’administració de primera recepció de la població 
nouvinguda en matèria d’estrangeria, participació política i gestió de la diversitat; que 
l’empadronament ha representat per molts immigrants la primera forma de 
documentació i accés a determinats serveis socials, i que els informes d’inserció social 
i d’habitatge adequat han jugat també un paper fonamental en els processos de 
regularització via arrelament i reagrupament familiar. 
 
Atès que l’Administració General de l’Estat no ha dotat els ajuntaments de les 
capacitats i els mitjans necessaris per fer front a aquesta situació fins l’any 2005 amb 
la creació del Fons per a la Integració, Acollida i Reforç Educatiu dels Immigrants, a 
instància de la Generalitat de Catalunya 
 
Atès que gràcies al Fons per a la Integració, Acollida i Reforç Educatiu dels Immigrants 
s’han implementat les aules d’acollida i els plans educatius d’entorn del Departament 
d’Educació i la creació de la convocatòria de subvencions de la Secretaria per la 
Immigració de la Generalitat de Catalunya als ens locals.  
 
Atès que els ajuntaments han esdevingut la primera administració on s’han dissenyat i 
posat en pràctica les primeres iniciatives, programes i polítiques d’acollida i cohesió, i 
que han generat els primers espais de participació política amb la creació de consells 
locals de participació de les persones immigrants, així com els primers plans 
d’interculturalitat i diversitat. 
 
Atès que, segons el resum dels acords de l’Executiu de l’Estat per als pressupostos 
generals per a 2012, el Consell de Ministres ha acordat reduir en un cent per cent la 
partida del Fons per a la Integració, Acollida i Reforç Educatiu dels Immigrants, adscrit 
al Ministeri d'Ocupació i Seguretat Social, passant dels 67 milions d’€ del 2011 a 0€ 
per a 2012, liquidant de facto la partida creada perquè les comunitats autònomes 
recolzessin els programes encaminats a aquestes polítiques d'integració. 
 



És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  

PRIMER.-  Instar al Govern de l’Estat la dotació de la partida del Fons per a la 
Integració, Acollida i Reforç Educatiu dels Immigrants als Pressupostos Generals de 
l’Estat per a 2012 de, com a mínim, els mateixos recursos destinats el 2011, que 
permetin finançar les actuacions que desenvolupen els ens locals en aquest àmbit 

SEGON.-  Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que exigeixi al Govern de 
l’Estat la dotació de la partida del Fons per a la Integració, Acollida i Reforç Educatiu 
dels Immigrants als Pressupostos Generals de l’Estat per a 2012 de, com a mínim, els 
mateixos recursos destinats el 2011, que permetin finançar les actuacions que 
desenvolupen els ens locals en aquest àmbit. 

TERCER.- Trametre aquest acord a la Secretaria  General d’Immigració i Emigració, a 
la Direcció General per a la Immigració de la Generalitat de Catalunya i als Grups 
parlamentaris al Congrés dels Diputats. 

El Sr. Alcalde explica que el que es manifesta en la moció és la mancança de 
sensibilitat pels temes socials i explica que el  Consell de Ministres acaba de suprimir 
la partida de fons per a la integració, acollida i reforç educatiu dels immigrants adscrits 
al Ministeri d’Ocupació i Seguretat Social passat dels 67 milions d’euros de l’exercici 
anterior al zero pel 2012. 

Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
 
6.7.- MOCIÓ PER A LA DECLARACIÓ DEL DIA D’ EUROPA 2012 
 
Amb l'entrada en vigor del Tractat de Lisboa, la Unió Europea es dotava del marc 
institucional i dels mètodes de treball necessaris per encarar amb èxit els importants 
reptes que teníem plantejats per als propers anys. No obstant, l'actual crisi econòmica 
i financera ha fet que, per la via de la necessitat, i dels fets consumats ens haguem 
trobat amb un Tractat de Lisboa insuficient que ens ha obligat a avançar en una millor 
coordinació i governança dels diferents governs dels Estats membres i les institucions 
europees. 
  
Altrament, aquest 2012 commemorem els primers 10 anys de l'entrada de l'EURO al 
nostre país i a la Unió  Europea (2002-2012), una moneda comuna compartida primer 
per dotze Estats i actualment ja per disset. 
  
Tanmateix s'ha produït l'acord d'adhesió de la República de Croàcia previst per l'any 
2013, la primera adhesió després de la darrera de Romania i Bulgària, passant a ser ja 
l’Europa dels 28 Estats membres. 
 
També aquest 2012 celebrem l'Any Europeu de l'Envelliment actiu i de la Solidaritat 
intergeneracional. Per una banda, fem un reconeixement a un envelliment actiu que és 
i serà molt important en la societat actual i  especialment en els propers anys. Un 
envelliment actiu que a la vegada és necessari per la comunitat i alhora es converteix 
en un envelliment també productiu. I paral·lelament fem un plantejament de solidaritat 
entre les diverses generacions que coexisteixen en la nostra societat europea, amb la 
finalitat de trobar un equilibri i una cohesió social essencial per mantenir el benestar i 
nivell de vida aconseguit durant els darrers anys d'esforços. 
  



Per últim, ens trobem davant de reptes importants com el canvi climàtic, l’esgotament 
del model energètic actual, els problemes de sostenibilitat del model social, la pèrdua 
de pes polític i econòmic davant dels Estats emergents en l’escenari internacional o el 
paper que li pertoca a Europa com a actor global.   
 
S’ha afegit  a aquests desafiaments les crisis del nord d’Àfrica i l’Orient mitjà, que ens 
afecten plenament i que exigeixen a Europa respostes geoestratègiques d’estabilitat i, 
al mateix temps, solucions coherents  amb la nostra concepció dels drets humans i els 
valors de la democràcia.  
 
Reptes que caldrà resoldre amb certa rapidesa per no perdre definitivament un tren en 
el qual ja comencem a fer tard. Reptes que requereixen cada cop més unitat i voluntat 
política per  dur a terme l’esforç coordinat de les institucions comunitàries, dels Estats 
Membres de la UE, i de les seves regions i municipis, així com també dels agents 
socials i del conjunt de la societat civil europea. 
 
No obstant les dificultats i les desavinences puntuals, Europa té la ferma voluntat de 
buscar solucions als problemes de forma conjunta. És en aquest context  que la 
Unió Europea ha aprovat l'estratègia socioeconòmica EUROPA 2020 per a un 
creixement intel·ligent, sostenible i integrador. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Reconèixer que la pertinença a la Unió Europea ens han ajudat a 
transformar la nostra societat de forma positiva, ens han permès modernitzar els 
nostres pobles i ciutats, i ens han posicionat en l'escenari internacional. 
 
SEGON.- Aquest 2012, any europeu de l'envelliment actiu i de la solidaritat 
intergeneracional, volem dedicar una especial atenció a un envelliment actiu que 
alhora sigui productiu i a una solidaritat entre les diferents generacions europees que 
ens han d’ aportar aquest equilibri social de benestar per a tothom. 
 
TERCER.- L'estratègia socioeconòmica EUROPA 2020 ens ha de servir per que la  
Unió Europea trobi solucions basades en el consens social i polític per  avançar en un 
model de desenvolupament més intel·ligent, sostenible i integrador socialment. 
 
QUART.- Hem d’ impulsar la promoció d’una economia basada en el coneixement i la 
innovació que són cabdals per garantir el nostre creixement, així com incrementar la 
cooperació público-privada i la responsabilitat social de les empreses. 
 
CINQUÈ.- Avançar vers una política energètica comuna a l’interior dels estats 
membres i projectada a l’exterior. Una política energètica eficient pel que fa al consum  
sostenible, pel que fa al cost i com a part de la lluita  contra el canvi climàtic, tenint 
cura i respecte pels recursos naturals.  
 
SISÈ.- Compartir els valors de solidaritat, justícia i inclusió social que són propis de la 
societat democràtica europea i aplicar-los a la nostra comunitat. Ens hem de 
comprometre des de tots els àmbits de responsabilitat a lluitar més eficaçment contra 
la pobresa i l’exclusió social que actualment afecten a quasi un  20% de la població de 
la Unió Europea. 
 
SETÈ.-  Formar amb les capacitacions adequades els nous llocs de treball, garantint 
un nou model social europeu més just i igualitari, que ens permeti lluitar contra 
l’increment de l’atur a la Unió Europea i aconseguir crear més i millors llocs de treball 
amb l'objectiu d'aconseguir una millor cohesió social en el territori. 



 
VUITÈ.- Desenvolupar amb més rapidesa tot el potencial que encara té el Tractat de 
Lisboa, per poder avançar vers una Europa més democràtica, propera, transparent, i 
amb unes institucions més eficaces i eficients, a fi de reforçar el lideratge de la Unió 
Europea, tant en l'àmbit interior com amb la resta del món. 
 
NOVÈ.- Actuar de forma més decidida en la política exterior de la Unió Europea per 
donar respostes més eficaces als conflictes internacionals, alhora que cal 
desenvolupar el servei diplomàtic europeu de forma ràpida, efectiva i amb credibilitat. 
 
DESÈ.- Treballar per construir una ciutadania europea forta, que comparteixi valors, 
drets i deures vinculats a un projecte comú, ja que aquesta serà la millor garantia del 
nostre futur. És imprescindible, per tant, el seu impuls i la seva consolidació. 
 
ONZÈ.- Traslladar aquest acord al Consell Català del Moviment Europeu. 
 
Al no haver-hi cap intervenció, es passa a la votació de la moció. 
 
Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
 
6.8.- MOCIÓ DE RECOLZAMENT A L’ INICIATIVA LEGISLATIVA POPULAR DE LA 
REGULACIÓ DE LA DACIÓ EN PAGAMENT, DE PARALITZACIÓ DELS 
DESNONAMENTS I DE LLOGUER SOCIAL 
 
Vist que segons les dades del Consell General del Poder Judicial, només entre 2007 i 
el tercer trimestre de 2011 s’han produït a Espanya 151.369 processos de 
desallotjament com a conseqüència dels més de 328.000 procediments d’execució 
hipotecària iniciats. 
 
Vist que aquesta legislació que permet que les entitats financeres s’adjudiquin els 
habitatges per el 60% del valor de taxació no només es anòmal i no té comparativa 
amb les legislacions d’altres països del nostre entorn, sinó que a més era 
desconeguda per les famílies quan varen signar els contractes hipotecaris molts cops 
amb informació insuficient i enganyosa. 
 
Vist que considerem inadmissible i totalment injust que en un Estat social i democràtic 
de dret que recull el dret a un habitatge digne i adequat a traves de mandat 
constitucional, totes les conseqüències de la crisi recaiguin sobre la part més 
vulnerable del contracte hipotecari. 
 
Considerant que els efectes dramàtics es concentren a l’àmbit municipal, ja que és als 
serveis socials de les administracions locals on s’adrecen majoritàriament les persones 
i famílies afectades en busca d’ajut. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Donar recolzament al procés de recollida de signatures que faci possible la 
discussió parlamentària d’una reforma de la Llei, a traves de la Iniciativa Legislativa 
Popular (ILP) impulsada per les entitats a sota signants, amb la finalitat de regular la 
dació en pagament amb efectes retroactius, una moratòria immediata dels 
desnonaments i la reconversió de les hipoteques en lloguer social, com a mesura de 
mínims destinada a garantir el dret a l’habitatge de les persones afectades per 
execucions hipotecàries. 



 
SEGON.- Facilitar el procés de recollida de signatures de les persones i entitats al 
municipi. 
 
TERCER.- Fer públic aquest acord en el municipi a traves de les vies de comunicació 
ordinàries de les que disposa el consistori. 
 
QUART.- Enviar copia escanejada del present acord a la Comissió promotora de la 
Iniciativa Legislativa Popular de regulació de la dació en pagament, de lloguer social i 
de paralització dels desnonaments a la adreça electrònica:  
contacto@quenotehipotequenlavida.org 
 
Al no haver-hi cap intervenció, es passa a la votació de la moció. 
 
Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
 
6.9.- MOCIÓ DE SUPORT A LA CAMPANYA  NO VULL PAGAR.  
 
En les últimes setmanes milers de persones han participat decididament en la 
campanya del #novullpagar. Aquesta campanya, que va néixer de manera espontània 
impulsada per ciutadans i ciutadanes que van dir que ja no volien pagar més peatges, 
ha anat sumant adeptes progressivament. 
 
En l’actualitat, al Principat de Catalunya el 67% de les autopistes són de peatge, 
mentre que a la resta de l’Estat la proporció és del 20% (a Madrid no arriba al 3,5%; a 
Andalusia representa menys del 13%, i a Extremadura no n'hi ha cap, per citar només 
alguns exemples). Entre el Principat i el País Valencià es recapta un 48% de tots els 
ingressos per peatges a l’Estat espanyol. I una dada més per a la reflexió: 7.000 
quilòmetres d’autopistes a l’Estat francès donen els mateixos beneficis que 700 
quilòmetres al Principat, la qual cosa dóna una idea de l’elevat cost que els ciutadans 
catalans han de pagar quan passen per un peatge en territori català. 
 
Els motius que es van al·legar en el seu moment per justificar els peatges de les 
autopistes en territori català era pagar el cost de la seva construcció, i aquest cost està 
pagat amb escreix des de fa molts anys. Tot i així, quan entre 1998 i 2004 van 
finalitzar-ne les concessions, políticament es va decidir prorrogar-ne la concessió per 
períodes que van dels quinze als vint anys, essent-ne la principal beneficiària 
l’empresa Abertis, participada majoritàriament per la Caixa i ACS, i presidida per 
Salvador Alemany Mas, qui alhora presideix el Consell Assessor per a la Reactivació 
Econòmica i el Creixement (CAREC) del Govern de la Generalitat principatina. 
 
Per exemple, el tram Granollers - La Jonquera de l’AP-7 tenia una concessió inicial de 
34 anys, que s’havia d’acabar el 2004 i que s’ha allargat fins al 2021. El cost de la 
seva construcció va ser de 21 milions d’euros i els beneficis estimats per Acesa 
(Abertis) quan s’acabi aquista concessió són de 682,2 milions. 
 
La població catalana usuària de les autopistes fa dècades que realitza un injust 
sobreesforç i, degut a la titularitat privada de les autopistes, la major part de beneficis 
d’aquest sobreesforç ciutadà va a parar a interessos privats i no del conjunt de la 
població. El lamentable estat de les nostres carreteres obliga a molts conductors a 
agafar l’autopista, a pagar i a contribuir a augmentar els beneficis d’Abertis, un lobby 
econòmic i amb enorme influència política i mediàtica, que s’enriqueix amb els diners 



dels catalans aprofitant la desídia –o fins i tot la mala fe– de l’Estat espanyol a l’hora 
d’invertir en infraestructures al nostre país. 
 
Per això, exposem que: 
 
Atès que és injust que la ciutadania de Sant Joan de les Abadesses i catalana en 
general, hagin de realitzar més esforços econòmics que d’altres territoris de l’Estat 
espanyol. 
 
Atès que el Govern de la Generalitat del Principat es deu en primer lloc al conjunt de la 
seva ciutadania i al seu benestar, prioritzant-la sempre per sobre dels interessos d’una 
minoría empresarial, per molt estratègica que es consideri. 
 
Atès que degut al sentiment d’indefensió i desempar perpetuat durant dècades és 
plenament comprensible que una part de la societat catalana opti per mesures de 
desobediència civil. 
Atès que tot i que en un primer moment el portaveu del Govern de la Generalitat 
principatina va declarar sentir-se a prop de la campanya ciutadana del no vull pagar, 
poc dies després el mateix Govern autonòmic s’aferra a una llei franquista per a 
justificar el possible enviament de multes de fins a 100€ als i les conductores que es 
neguin a pagar el peatge. 
 
Atès que l’Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses, com a institució representativa 
dels seus habitants, té el deure moral de posicionar-se en favor dels drets dels seus 
ciutadans i ciutadanes davant d’una situació injusta que patim des de fa anys. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Instar al Servei Català de Trànsit a no tramitar les denúncies de les 
empreses concessionàries als i les conductores que es neguin a pagar el peatge. 
 
SEGON.- Mostrar la seva comprensió i suport a la mobilització de #novullpagar del 20 
de maig, solidaritzant-se amb la caravana que s’organitzi a Figueres. 
 
TERCER.- Reclamar al Govern de la comunitat autònoma catalana i al govern estatal 
que ordenin a Abertis el desmantellament de tots els peatges en aquells trams 
d’autopista en què ja s’ha amortitzat la inversió que aquesta companyia va fer en la 
seva construcció. 
 
El Sr. Alcalde explica que el seu grup municipal s’abstindrà en la proposta ja que, tot i 
estan a favor de gran part de la moció, no estan d’acord en algun punt com per 
exemple no complir amb la legislació i no tramitar les denúncies. Per altra banda, 
estan d’acord a instar al Govern de la Generalitat que els peatges estan més que 
amortitzats a Catalunya i per tant, s’hauria de procedir a liberalitzar les nostres 
carreteres. 
 
El regidor Sr. Raimon Traver manifesta que ells també van en la mateixa línia ja que 
estan d’acord en que la majoria de les infraestructures estan amortitzades i el que 
creuen és que més que fer una insubmissió, s’hauria de demanar el rescat de les 
carreteres. No obstant, votaran a favor de la moció.  
 
El regidor Sr. Sergi Albrich manifesta que el seu grup polític sí que dóna suport a la 
moció perquè entenen que  les infraestructures estan més que amortitzades i que no 
cal continuar pagant els peatges i, per tant,  creuen que sí s’ha de donar suport a 



aquell conjunt de ciutadania que es va mostrar en contra durant els dies que no van 
pagar. 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova amb 4 vots positius, 2 dels grup polític 
municipal de CiU i 2 del grup polític municipal d´ERC i, 7 abstencions del grup polític 
municipal d´ERC.  
 
 
6.10.- MOCIÓ DE SUPORT A LES COOPERATIVES DURANT EL 2012, ANY 
INTERNACIONAL DE LES COOPERATIVES 
 
 
La resolució 64/136 de l’Assemblea General de les Nacions Unides proclama el 2012 
com l'Any Internacional de les Cooperatives, i insta als estats membres, com també 
sol·licita a altres institucions públiques i agents socials, a aprofitar el 2012 per 
promoure el cooperativisme, reconèixer la contribució d’aquestes empreses al 
desenvolupament social i econòmic, i impulsar la formació i el creixement de les 
cooperatives. El missatge de l’Any Internacional: "Les empreses cooperatives ajuden a 
construir un món millor”, reflecteix la valuosa contribució de les cooperatives a les 
persones i al seu entorn. 
 
Les cooperatives són empreses sostenibles, basades en principis i propietat dels seus 
integrants, que la gestionen pel benefici mutu dels seus membres, de les persones 
usuàries i del seu entorn. Existeixen cooperatives a tots els sectors de l'economia 
catalana: l'agricultura, el comerç, la cultura, l’energia, l’ensenyament, l’habitatge, 
l’hostaleria, la indústria, la sanitat, els serveis d’atenció a les persones, els serveis a 
les empreses, el transport, i un llarg etcètera. 
 
Les cooperatives són empreses democràtiques que promouen l’ocupació estable i de 
qualitat, la responsabilitat social, l’arrelament al territori i la màxima implicació en el 
desenvolupament econòmic i social de totes les persones, incloent també els 
col·lectius més desafavorits. 
 
Al món, més de 1.000 milions de persones estan vinculades d’una forma o altra a una 
cooperativa, i l’activitat econòmica de les 300 cooperatives més grans equival a la 
desena economia mundial. A Catalunya existeixen més de 4.807 cooperatives que, 
conjuntament, aporten el 4,5% al PIB català. 
 
Les cooperatives són generadores d’ocupació i, en el període més sever de la crisi 
econòmica actual, entre 2008 i 2011, l’empresa cooperativa ha perdut un 33% menys 
de llocs de treball que el conjunt de l’economia catalana. En l’actual context econòmic i 
social, més que mai són necessàries empreses que reuneixin els principis i els trets 
característics que demostren diàriament les cooperatives. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Donar reconeixement i suport institucional a la resolució 64/136 de 
l’Assemblea General de les Nacions Unides sobre el 2012, Any Internacional de les 
Cooperatives. 
 
SEGON.- Col·laborar amb les organitzacions representatives del cooperativisme per a 
la divulgació de l’Any Internacional de les Cooperatives a la nostra Vila. 
 



TERCER.- Donar suport a les activitats de promoció del cooperativisme que s’impulsin 
a la nostra Vila i al Ripollès durant el 2012. 
 
QUART.- Millorar i, si escau, ampliar les eines i recursos a l’abast de l’Ajuntament per 
donar a conèixer la fórmula cooperativa a les persones emprenedores que s’atenen 
des dels diferents dispositius municipals. 
 
CINQUÈ.- Donar a conèixer aquesta resolució a la Confederació de Cooperatives de 
Catalunya. 
 
Al no haver-hi cap intervenció, es passa a l’aprovació de la moció. 
 
Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
6.11.- MOCIÓ PER A LA CREACIÓ DE LA MESA LOCAL ANTICRISI A SANT JOAN 
DE LES ABADESSES CONSTITUÏDA PER ENTITATS VEÏNALS, AGENTS 
ECONÒMICS I SOCIALS, SINDICATS I GRUPS POLÍTICS. 
 
Vist que l’actual conjuntura econòmica està afectant, un cop més, negativament el 
mercat laboral i el teixit productiu de la nostra vila, la qual cosa es tradueix en un 
empobriment de les rendes familiars, l’augment del nombre de persones sense feina i 
persones aturades sense subsidi. 
 
Atesa la responsabilitat que tenim des del nostre Ajuntament, com a aquella 
administració més propera als nostres vilatans per tal d’emprendre accions destinades 
pal·liar l’actual situació de crisi econòmica a les famílies, aturats i persones en risc 
d’exclusió social. 
 
Atès que és prioritari establir més mecanismes per tal de donar suport als col·lectius 
que estan reben més directament l’impacte d’aquesta crisi i avançar en la recerca de 
noves dinàmiques econòmiques en els sectors productius, i aplicar polítiques actives 
de foment de l’ocupació. 
 
Atès, doncs, que els regidors del grup municipal d’Esquerra de Sant Joan de les 
Abadesses entenem que les mesures necessàries anticrisi requereixen de la 
implicació i el compromís de totes les parts: societat civil, grups polítics i agents 
econòmics i socials. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Que es creï una mesa local anticrisi a Sant Joan de les Abadesses per 
debatre, treballar i impulsar mesures contra la crisi econòmica que afecta a l’economia 
local del nostre municipi. La proposta inicial de la composició d’aquesta mesa fora: 
representants d’entitats veïnals i associacions, sindicats, empreses, Unió de Botiguers, 
món educatiu, serveis socials i grups polítics amb representació o sense a 
l’Ajuntament. 
 
SEGON.- Que aquesta mesa anticrisi elabori un document – El Pla Local Anticrisi – en 
el qual s’hi contempli, com a mínim, el plantejament i la discussió de:  
 
- L’elaboració d’una diagnosi de la situació en el nostre municipi a partir de les dades 
que disposa l’Ajuntament i les que aporten els integrants en la mesa. 
- La fixació d’objectius en base a l’anterior diagnosi.  
- El plantejament d’accions bàsiques que es puguin realitzar.  



- L’establiment d’un programa d’indicadors de resultats i el sistema de vigilància de les 
accions i dels resultats que permeti corregir mesures i millorar-les.  
 
TERCER.- Que el Pla local anticrisi reculli mesures a emprendre en diferents àmbits 
econòmics i socials del nostre municipi tals com: 
 
- Propostes per modificar els tributs municipals. 
- Polítiques socials i polítiques de racionalització de la despesa. 
- Pla d’optimització dels recursos econòmics que gestiona l’Ajuntament 
- Ajut a famílies afectades per membres aturats sense subsidi. 
- Polítiques d’ocupació: programes formatius, qualificació de mà d’obra, filons 
d’ocupació... 
- Incentivació de noves dinàmiques econòmiques. 
 
Addicionalment a les mesures esmentades, la mesa local podrà debatre i estudiar-ne 
d’altres que cregui més convenients. 
 
QUART.- Que el conjunt de mesures pactades pels membres de la mesa es reculli en 
el Pla local anticrisi es signin per part de totes les parts implicades. En aquest Pla 
s’establirà un calendari pel seu desplegament. 
 
CINQUÈ.- Traslladar el present acord als representants dels agents econòmics i 
socials del nostre municipi. 
 
El regidor Sr. Sergi Albrich exposa que el que es vol, és crear una mesa anticrisi que hi 
càpiguen els representants polítics, socials, associacions, i representants dels àmbits 
empresarials i sanitaris per tal de debatre possibles solucions per poder ajudar a 
famílies de Sant Joan en aquests moments de crisi que ens trobem. Defineix dos  
grans blocs d’actuació: per una banda: la situació actual de la crisi. Posa com exemple 
la llar d’infants i les famílies per les quals suposi un esforç extraordinari demostrable 
poder fer front a les despeses que suposen les retallades, ajudant-los amb ajuts 
econòmics, menjar mitjançant el banc d’aliments. etc. Creu que es bo que tots els 
sector implicats tractin el tema de a crisi de forma conjunta i es busquin solucions per 
sortir-ne, tot i que és conscient que és un tema difícil i que no és cosa de quatre dies. 
 
El Sr. Alcalde explica que el seu grup no dubte de la bona voluntat de la moció però 
explica el perquè votaran en contra de la moció. Diu que el Sr. Albrich ha explicat 
moltes coses però el que no ha explicat és que la proposta parla de modificar els 
tributs municipals i també parla d’un pla d’optimització per gestionar els recursos 
municipals. Creu que s’hi ha introduït una sèrie d’elements a la moció que fan molt 
més  que buscar unes possibles solucions per atacar aquesta crisi que afecta a moltes 
persones i col.lectius. Explica que l’equip de govern està treballant amb el tema 
d’habitatge, de treball i ocupació, que s’està treballant en el sector industrial com és la 
Colonia Llaudet per tal que en poc temps estigui, també s’està treballant colze a colze 
amb els serveis socials posant tots els mitjans possibles per tal que ningú quedi 
desatès, ta,bé es treballa amb el grup de Caritas pel tema del banc d’aliments que 
desprès de molts anys se’n tornaran a tenir, etc. El Sr. Alcalde diu que aquestes línies 
de treball a les quals ‘ha optat no es poden desmerèixer ni treure importància. 
Manifesta que hi ha un grup de persones que estan fent front als problemes de la crisi i 
que l’equip de govern en fa un seguiment exhaustiu ja que els problemes a Sant Joan 
tenen nom i cognom. El seu grup municipal, creu que la crisi s’ha de gestionar de 
forma molt discreta i directa i per tant no  és moment de debatre-ho en una mesa 
anticrisi, ja que els problemes s’han de tractar de forma ràpida, personal i eficaç. 
 



El regidor Sr. Raimon Traver, demana que la moció quedi pendent sobre la taula ja 
que no dubten de la bondat de la mateixa però creuen que l’abast del planteig és tan 
transversal que es pot entrar en competència amb serveis municipals i fins i tot 
qüestionar algun serveis que ja existeix. Proposa deixar-ho sobre la taula per estudiar 
si hi ha alguna dimensió on treballar i que pugui tenir alguna utilitat. 
 
El regidor Sr. Sergi Albrich diu que la proposta de deixar la moció sobre la taula no li 
sembla malament sempre i quan es pugui debatre la finalitat de la moció i que es 
puguin perfilar tots aquells aspectes necessaris per arribar a un consens i tenir una 
eina per treballar-hi. El Sr. Albrich manifesta que en cap moment han dubtat de la feina 
que es fa des de l’ajuntament i en tot cas la mesa havia de ser una eina 
complementaria a les tasques que fa l’ajuntament. Proposa deixat la moció sobre la 
taula. 
 
El Sr. Alcalde exposa que creu que no seria just deixar-ho sobre la taula bàsicament 
per la forma en que s’ha presentat la moció ja que anava acompanyada per una nota 
de premsa, publicitat i un ressò mediàtic i per tant sense una voluntat inicial de 
consens ni del contingut ni de la forma ni del que és millor per Sant Joan ni tan sols del 
que és millor per combatre aquesta crisi i ajudar a la gent. Creu que quan hi ha a 
voluntat del col.laborar amb l’equip de govern, primer se’n parla i es fan propostes i en 
tot cas definir  una estratègia.  
 
El regidor Sr. Sergi Albrich explica que el document parla de propostes  i per tant no és 
un document tancat sinó que és una proposta d’un element de treball i un conjunt 
d’idees per treballar-hi i aquest era el cos central de la moció. 
 
Sotmesa la proposta d ´acord a consideració dels membres del Plenari municipal 
presents a la sessió, aquesta no s´aprova ja que obté els vots favorables dels 2 
regidors del grup polític municipal d´ERC, 7 vots negatius del grup polític municipal del 
PSC i 2 abstencions del grup polític municipal de CiU. 
 
 
6.12.- MOCIÓ DE SUPORT ALS CENTRES ESPECIALS DE TREBALL I SERVEIS 
D´INSERCIÓ PER A LA INTEGRACIÓ DE COL.LECTIUS AMB ESPECIALS 
DIFICULTATS.  
 
En la situació actual de crisi, i davant el Projecte de Llei de Pressupostos Generals de 
l’Estat pel 2012, que redueix un 57% les partides en Polítiques Actives d’Ocupació, 
aquest Ajuntament considera prioritari promoure accions de protecció per als 
col·lectius més vulnerables, entre les quals es troben les persones amb discapacitat o 
trastorn mental amb especials dificultats d’inserció al mercat de treball.  
 
Aquestes accions de protecció tenen per objectiu la igualtat d’oportunitats en el 
desenvolupament dels seus drets com a qualsevol altre ciutadà. En particular, els 
Serveis d’inserció laboral a l’empresa ordinària i els Centres Especials de Treball,  han 
estat l’instrument fonamental d’inserció de treballadors amb discapacitat intel·lectual, 
trastorn mental o altres discapacitats severes. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Manifestar el reconeixement de la tasca realitzada pels Centres Especials 
de Treball i els Serveis d’inserció a l’empresa ordinària per a la integració al mercat de 
treball dels col·lectius amb especials dificultats i considera que aquesta tasca és 
imprescindible en l’àmbit municipal per a l’exercici del dret al treball d’aquest col·lectiu. 
 



SEGON.- Instar al Govern de l’Estat a dotar el finançament establert normativament, 
incorporant criteris de discriminació positiva per als col·lectius amb discapacitat amb 
especials dificultats. 
 
TERCER.- Instar al Govern de la Generalitat a complementar i administrar els recursos 
necessaris per garantir el finançament dels Centres Especials de Treball i els Serveis 
d’inserció a l’empresa ordinària, d’acord amb criteris de discriminació positiva, i segons 
la moció aprovada per unanimitat al Parlament en la sessió del 22 de desembre de 
2011. 
 
QUART.- Urgeix a la creació d’un Pla català de polítiques actives per a les persones 
amb discapacitat, que contempli un model global que asseguri la continuïtat dels 
Serveis d’inserció laboral a la empresa ordinària, amb eines com el  treball amb suport, 
i dels Centres especials de Treball, aprovada de forma consensuada amb el sector. 
 
Així mateix, aquest Ajuntament es compromet a: 
 
1. Manifestar la imprescindibilitat de què l’Estat aporti els recursos econòmics 

suficients per a donar compliment a allò que dicta la normativa en concepte de 
subvencions, a través d’una carta a la Ministra d’Ocupació i Seguretat Social, 
Fátima Báñez. 
 

2. Potenciar clàusules socials en la contractació pública d’aquest mateix Ajuntament 
que permetin una discriminació positiva en la compra de serveis i productes que 
produeix el Tercer Sector i de manera especial els Centres Especials de Treball 
d’iniciativa social. Anualment farà pública una quota de reserva en aquest 
concepte. 
 

3. Establir un sistema de seguiment que permeti conèixer els contractes realitzats a 
partir de les clàusules socials i de manera especials els contractes reservats als 
Centres Especials de Treball. 

 
Al no haver-hi intervencions, es passa a la votació de la moció. 
 
Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal, aquesta 
s´aprova per unanimitat.  
 
 
6.13.- MOCIÓ PER LA MILLOAR DE L´INCREMENT DE LES MESURES DE 
SEGURETAT I DE L´ARRANJAMENT DEL TRAÇAT DE LA CARRETERA N-260 
ENTRE ELS TERMES MUNICIPALS DE SANT JOAN DE LES ABADESSES I 
RIPOLL.  
 
Atès que és un fet constatat que la carretera N-260, al seu pas entre els termes 
municipals de Sant Joan de les Abadesses i Ripoll, presenta diversos punts negres 
concretament a l'àmbit de l'antic pas a nivell i a l'alçada del torrent de Ribamala, on, al 
llarg de l'últim any ja s'hi han produït cinc accidents de trànsit que, lamentablement, 
han costat la vida a dues persones i han causat tres ferits.  
 
Atès que des de l'any 2011, quan la carretera esdevingué de titularitat Estatal, s’hi han 
produït accions de millora del ferm i de pintura de la via al seu pas pel terme municipal 
de Sant Joan de les Abadesses i la col·locació d’una lleugera senyalització i de 
mesures de protecció que han resultat insuficients per tal de disminuir-ne la seva 
sinistralitat.  
 



Atès que aquesta via és l’artèria principal d’accés a Sant Joan de les Abadesses i que 
és utilitzada diàriament per un gran nombre de vehicles, ja siguin turismes com també 
vehicles gran tonatge.  
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
 
 
PRIMER.-  Instar el Govern Espanyol, a través del Ministeri de Foment, a endegar les 
gestions i actuacions oportunes i pertinents per tal d’analitzar i eliminar el conjunt de 
punts negres existents al llarg de la carretera N-260 entre els termes municipals de 
Sant Joan de les Abadesses i de Ripoll. Mesures que han de permetre millorar i 
arranjar el traçat i la senyalització de la via i, al mateix temps, incrementar les seves 
proteccions de seguretat per tal de disminuir-ne la sinistralitat constatada. 
 
SEGON.-  Traslladar aquests acords, conjuntament amb una certificació literal de la 
seva aprovació, als plenaris del Consell Comarcal del Ripollès, de l’ajuntament de 
Ripoll, així com de la resta de municipis de la comarca per tal que es sumin a aquesta 
petició. 
 
TERCER.-  Trametre aquests acords, juntament amb una certificació literal de la seva 
aprovació, al Ministeri de Foment, a la Delegació del Govern de la Generalitat a Girona 
i a la Subdelegació del Govern de l'Estat a Girona demanant que es solucioni aquesta 
situació amb la màxima celeritat. 
 
El regidor Sr. Sergi Albrich explica que la moció tracta dels punt negres que hi ha a la 
carretera de Sant Joan a Ripoll que és de titularitat estatal i que s’haurien d’arreglar ja 
que no poden costar  més vides de les que ja ha costat i per tant demanen que els dos 
grups de treball s’adherissin a la moció presentada. El Sr  Albrich és conscient que des 
del Consell Comarcal i tots els alcaldes que l’han precedit i ell mateix han demanat en 
diverses ocasions millores a la carretera 
 
El Sr. Alcalde explica que tal i com a esmentat el Sr. Albrich, des de fa anys que es ve 
reivindicant des del Ministeri de Foment que arrangés  el ferm de la carretera i el 
ministeri sempre ha estat sensible en aquest aspecte ja que és una carretera heredada 
i l’ha acollit en el estat en que estava. Ressalta la bona predisposició i el diàleg 
especialment amb el delegat de Carreteras del Estado de Girona fins el punt que 
gràcies a ell es va aconseguir redactar el projecte de millora de l’asfalt d’aquesta 
carretera i que ara està al Ministerio de Fomento i que el seu cost és d’entre 5 i 7 
milions d’euros. Considera que s’està parlant d’un projecte important i ho va entendre 
quan va veure el seu import.  Remarca que d’aquest projecte es va aconseguir que 
s’adelantessin uns 200.00 euros en el fer de la carretera al seu pas per Sant Joan. 
Creu que són moltes les actuacions que s’estan duent a terme de forma continuada i 
es veu que hi ha una sensibilitat especial. Explica que el seu grup s’abstindrà en la 
votació no perquè cregui que no hi ha punts negres sinó que l’esforç que està fent la 
demarcació de Girona en aquesta carretera no deixa peu a votar favorablement a la 
moció. 
 
El regidor Sr. Raimon Traver explica que donaran suport a la moció donat que els 
darrers accidents demostren que s’hi ha de fer més millores.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova amb 4 vots positius, 2 dels grup polític 
municipal de CiU i 2 del grup polític municipal d´ERC i, 7 abstencions del grup polític 
municipal d´ERC.  



 
 
6.14.- MOCIÓ CONTRA LA REPRESSSIÓ POLICIAL ALS PAÏSOS CATALANS. 
 
Els Països Catalans estem patint una crisi econòmica i social molt profunda i amb 
efectes molt durs per al conjunt de la població. Malgrat això, cap dels responsables 
d’aquesta crisi ha assumit cap mena de responsabilitat política o penal. Tothom pot 
veure com ni els banquers que han especulat de forma fraudulenta, ni els polítics 
acusats de corrupció, han patit una persecució tan dura per part de la Justícia com han 
patit altres sectors socials. 
 
En canvi, la repressió policial i judicial s’ha incrementat de forma considerable contra 
totes aquelles persones i organitzacions que es mobilitzen i lluiten contra la pèrdua 
dels nostres drets nacionals i socials. 
 
Arran de la vaga general del passat 29 de març, els Mossos d’Esquadra ja han 
detingut un total de 100 persones. 4 vaguistes van estar unes setmanes en presó 
preventiva fins que l’Audiència Provincial va desautoritzar al Jutge i va decretar-ne la 
llibertat amb càrrecs. El dimecres 30 de maig, dos vaguistes han estat empresonats de 
nou de forma preventiva.  
 
El despropòsit arriba a extrems delirants quan parlem del cas de Laura Gómez, 
secretaria d’organització de la CGT, que va estar empresonada durant setmanes. A 
Gómez, de 46 anys, se li imputen els delictes de desordres públics, incendi, coaccions 
i el delicte relatiu a l’exercici dels drets fonamentals i les llibertats públiques. Segons la 
CGT, li demanen 36 anys de presó, sobretot per la imputació d'incendi referent a una 
acció que es va realitzar davant la Borsa consistent en cremar una capsa amb bitllets 
de mentida. 
 
També cal destacar la creació d’una web amb fotografies de persones per part del 
Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya, que ha causat molta polèmica 
per la seva dubtosa legalitat. S’han inclòs fins i tot fotografies de menors d’edat, un 
d’ells de 15 anys.  
 
Els mossos, fins i tot, han volgut acusar als detinguts/des de pertinença a organització 
criminal,  precepte corresponent a l'article 577 del codi penal, incorporat l'any 2000 per 
un decret del ministre d'Interior Ángel Acebes (PP), i que va ser disenyat per ser 
aplicat a Euskal Herria. 
 
El dimarts 29 de maig, 250 persones han rebut una multa, que en alguns casos arriba 
als 6.000 €, per haver participat en les mobilitzacions estudiantils de la Primavera 
Valenciana. 
 
El dilluns 28 de maig, 4 independentistes mallorquins van ser detinguts per la Guardia 
Civil en una protesta pacífica en motiu de la visita del president Jose Antonio Bauzá a 
la localitat de Bunyola. Els detinguts van denunciar amenaces, vexacions i agresions 
per part del cos militar. 
 
El divendres 25 de maig, un veí del Bages va ser retingut per la Policia Espanyola 
durant el partit de la Final de la Copa del Rei. Segons ha denunciat el mateix detingut, 
va patir diferents agressions i vexacions per part dels agents policials. Aquest cas ha 
arribat també al mateix Congrés de Diputats a través de preguntes parlamentàries. 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 



PRIMER.- Creiem fermament que la repressió policial i judicial no soluciona cap 
conflicte de naturalesa política o social, i per tant cal apostar per solucions globals que 
minimitzin els motius que originen aquest conflicte. 
 
SEGON.- Demanem la llibertat immediata de les 2 persones que estan en presó 
preventiva ja que entenem que aquesta mesura s’ha aplicat de forma 
desproporcionada. 
 
TERCER.- Demanem la llibertat sense càrrecs de totes les persones encausades per 
la vaga del 29M o pels fets de Mallorca o València. Entenem que la Justícia està 
actuant de forma molt desigual depenent la tipologia del cas. 
 
QUART.- Demanem a les autoritats policials de les administracions autonòmiques i 
estatal que aturin la repressió contra aquells sectors socials que lluiten per una 
societat més justa. 
 
CINQUÈ.- Traslladar aquest acord a la Generalitat de Catalunya, al Govern de les Illes 
Balears, a la Generalitat Valenciana i al Govern de l’Estat Espanyol. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al regidor Sr. Raimon Traver que explica el seu vot 
d’abstenció per desconeixement del que es descriu a la part expositiva de la moció. Si 
els afectats fossin d’àmbit local segur serien coneixedors del tema. 
 
Sotmesa la proposta a consideració dels membres del Plenari municipal presents a la 
sessió, aquesta s´aprova per 9 vots positius ( 7 del grup polític municipal del PSC i 2 
del grup polític municipal d´ERC ) i 2 abstencions del grup polític municipal de CiU.  
 

7.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL.  
 
Es dóna compte dels acords adoptats per la Junta de Govern Local entre el dia 19 de 
març de 2012 i el 29 de maig de 2012.  
 
 
8.- DONAR COMPTE DELS DECRETS D´ALCALDIA.  
 
Es dóna compte dels decrets d´alcaldia compresos entre els números 19 a 53 de 
2012, ambdós inclosos.  
 
 
9.- TORN OBERT DE PARAULA.  
 

El Sr. AAlcalde cedeix la paraula al regidor Sr. Sergi Albrich que fa tes propostes: 
Felicitar-los per l’ampliació del mercat setmanal i especialment al responsable de 
l’àrea de comerç. En referència a aquest tema fa la proposta d’indicar en algun lloc 
quan es fa el mercat setmanal ja que actualment només hi ha un cartell a l’entrada del 
poble que passant amb cotxe és difícil de veure. Creuen que seria bo posar un cartell 
més gran i a poder ser a les dues giratòries que hi ha  venint d’Olot.  
 
El SR. Alcalde explica el procediment que s’ha dut a terme per arribar el que s’ha vist 
durant aquestes dues darreres setmanes i que no ha estat fàcil. També diu que no és 
un fet consolidat ja que encara s’hi està treballant- En quant al cartell, explica que la 
promoció i ampliació del mercat porta al darrera una promoció que fins ara ha estat 
feta amb cartells i que a les properes setmanes anirà acompanyat d’uns tótems que 



s’ubicaran a la carretera al seu pas pel nucli i que parlarà del comerç, mercat, 
diumenge, etc. Es treballa amb una campanya de promoció del mercat i comerç de 
Sant Joan. 
 
La segona proposta que fa el Sr. Albrich és en referència a la xerrada que es va fer fa 
unes setmanes sobre les malalties del cor i l’estrena dels desfibril·ladors.  Creu que 
aquests aparells són molt importants i per tant creu que s’haurien d’elaborar uns petits 
díptics on s’expliqui la forma d’utilització dels desfibril·ladors i que tothom sàpiga com 
funcionen i on són. 
 
El Sr. Alcalde diu que és una proposta a estudiar però que a tota la província de 
Girona s’està fent una àmplia difusió dels aparells i el seu ús i que l’Associació 
Ripollès. Cor està fent una promoció exemplar però de totes maneres es pot estudiar 
la proposta. 
 
El Sr Albrich diu que és cert que s’està fent una bona feina però que hi ha moltes 
persones que no participen d’aquestes activitats i que se’ls hauria de dur al informació 
a casa. 
 
La tercera proposta fa referència al terra de grava que s’ha posat al voltant dels pisos 
de la Colònia Espona i aquest tipus de terra dificulta el pas de persones amb cadires 
de rodes, caminadors o cotxets. Per aquest motiu demana que en un temps no molt 
llunyà es pugui canviar el terra per un de més compacte que beneficiarà no tan sols 
als habitants de la colònia sinó també per les persones que estan a la residència. 
 
El Sr. Alcalde respon que hi ha trams que garanteixen l’accés tan a un lloc com a 
l’altre amb un ferm compacte que garanteix la circulació de totes aquestes persones 
amb dificultat i els que tenen grava són precisament trams que no són indispensables. 
 
 
 
No havent-hi més assumptes a tractar, l’Alcaldia dóna per acabada la sessió a les 
21:10 hores de la qual s’estén la present acta que signa amb mi, la Secretària que 
certifico, l’Alcalde-President de la Corporació.  
 
 
 
 
 
 
 
Raquel Costa Iglesias    Ramon Roqué i Riu 
Secretària-Interventora    L’Alcalde 
 


